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Vojnopolicijska Baza
”Cepotina” nije projekat
78. motorizovane brigade
iz Vrawa, Kopnene vojske,
General{taba Vojske Srbije
ili Ministarstva odbrane,
ve} dr`ave Srbije. 
Dr`ava mora da se
precizno izjasni. 
Ako ka`e Ne, ”Cepotina” }e
biti jo{ jedna proma{ena
investicija sa te{kim
finansijskim, bezbednosnim 
i politi~kim posledicama. 
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IZGRADWA VOJNOPOLICIJSKOG KOMPLEKSA ”CEPOTINA” KOD BUJANOVCA

rad gradila tri brata ro|ena/ Grad gradili Skadar na Bojani... – Dobro
poznati stihovi narodne pesme ”Zidawe Skadra” koriste se u srpskom na-
rodu kad treba slikovito ukazati na zapo~etu, a nezavr{enu gra|evinu.
Nesre}a je u tome {to se re~i pesme veoma ~esto koriste, jer gotovo da
nema kraja u na{oj zemqi koji ne ”krasi” neko napu{teno gradili{te ho-

tela, bolnice, {kole, hidroelektrane ili nekog drugog objekta. Napu{tena gra-
dili{ta danas su opomiwu}i spomenici qudskoj megalomaniji i gluposti i sim-
boli propalih investicija.

Ho}e li se i gradili{te vojnopolicijske baze ”Cepotina” kod Bujanovca
pridru`iti zbirci, koju su nekada davno, zidaju}i Skadar na Bojani, otvorili
srpski kraq Vuka{in, despot Ugqe{a i vojvoda Gojko? Da li }e i ta baza, koju
zbog planirane veli~ine i savremenosti nazivaju ”srpski Bondstil”, postati
primer nepa`qivo zapo~etih i finansijski nezaokru`enih investicija, ili }e
na planini Rujan ubrzo osvanuti moderan vojnopolicijski kompleks?

Odgovore na ta pitawa potra`ili smo u Upravi za infrastrukturu Mini-
starstva odbrane Srbije, Direkciji za gra|evinski in`ewering, Vojnogra|e-
vinskom centru Ni{, Ministarstvu za kapitalne investicije, Ministarstvu
unutra{wih poslova, Koordinacionom telu za op{tine Bujanovac, Pre{evo i
Medve|a i od vojnika i stare{ina na jugu Srbije, koji izgradwu baze o~ekuju
kao ozebli sunce.

OTVARAWE GRADILI[TA

Glasovi o izgradwi baze ”Cepotina” prvi put su se pojavili krajem 2001.
godine, kada su i najvi{i vojni i dr`avni zvani~nici po~eli da obilaze pro-
planke iznad sela Bo`iwevac kod Bujanovca. U tom trenutku ve} su preduzimane
opse`ne mere za stvarawe {to boqih ̀ ivotnih uslova za pripadnike Vojske, ko-
ji su u te{kim okolnostima izvr{avali zadatke kontrole Kopnene zone bezbed-
nosti i obezbe|ewa administrativne linije prema Kosmetu. S tim ciqem prvo
su izgra|ene desetine zemunica i baraka, a potom i 22 baze kontejnerskog tipa.
I daqe se ose}ala potreba za savremenijim i boqim re{ewima sme{taja, da
bi problem postao akutan od aprila 2002, kada je, zbog zahteva albanskih poli-
ti~kih partija, Vojska napustila kasarnu u Bujanovcu. U septembru iste godine ta-
da{wi ministar odbrane Velimir Radojevi} obi{ao je objekat ”Cepotina”, gde
je sagledao mogu}nosti za izgradwu kasarne za pripadnike Vojske i policije. Ko-
na~na odluka nije doneta ponajpre zbog neophodnih finansijskih sredstava, ali
i zbog blizine kontaminiranih podru~ja.

S R P S K I  B O N D S T I L



borave ne vi{e od dva do tri
vojnika i sa detaqima (motel,
zatvoreni bazen, fudbalsko
igrali{te, sportski tereni, bi-
oskopska sala, hortikulturna
ure|enost, kupatilo i kamin u
svakoj sobi ...) koji su izazvali
zavist i oficira armija Natoa.
Takvi zahtevi nametali su pove-
}awe sme{tajnih kapaciteta i
skupqu gradwu, {to je dovelo do
izmena i dopuna programa iz-
gradwe, skupog preprojektovawa
i potrebe ve}ih finansijskih
ulagawa. Da li su ovi megalo-
manski zahtevi Prvoslava Davi-
ni}a uticali na zastoj u izgrad-
wi vojnopolicijske baze?

– Mislim da nisu – ka`e na-
~elnik Uprave za infrastrukturu Ministarstva odbrane pukovnik
mr Veselin [pawevi} – ali je sigurno da su zahtevi novog ministra
jo{ vi{e iskomplikovali, ionako komplikovan proces.

KREDITIRAWE DR@AVE
Para za izgradwu baze nije bilo ni 2004. ni 2005. godine.

Istina, ministar Davini} je najavio mogu}nost da se sredstva od
prodaje nekih vojnih objekata usmere za te namene, ali to se nije
dogodilo. Povremeno su se i drugi zvani~nici ogla{avali u vezi
sa finansirawem izgradwe baze, pa je tako, na primer, tada{wi
{ef Koordinacionog tela Neboj{a ^ovi} rekao: ”Sredstva za iz-
gradwu baze nisu upla}ena, ve} su planirana. ’Cepotina’ je strate-
{ki objekat koji treba da se zavr{i, a o tome treba da se dogovore
ministarstva finansija i odbrane”. ”Dogovora” nije bilo, ali su
radovi na izgradwi kuhiwsko-trpezarijskog bloka, ~etiri kilome-
tra vodovodne i kanalizacione instalacije i pola kilometara si-
stema za grejawe, ipak, nastavqeni. Sredstva od 150 miliona di-
nara i{la su na teret planskih sredstava Ministarstva odbrane,
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Savezna vlada Jugoslavije na svojoj 93. sednici (16. januar
2003) dodequje Koordinacionom telu za op{tine Pre{evo, Bujano-
vac i Medve|a dvesta miliona dinara za izgradwu baze ”Cepotina”.
Posle te inicijalne kapisle, radove na izgradwi baze dobija Di-
rekcija za gra|evinski in`ewering i wena operativa, a radnici VGU
”Beograd” i ”Kraqevo” otvaraju gradili{te maja 2003. godine. 

– Do{li smo na ledinu – govori upravnik gradili{ta dipl.
in`. Tomislav Vujnovi} – i ra{~istili 35 hektara zemqi{ta. Vi{e
od dvesta gra|evinaca udarni~ki je radilo na te{kom terenu, koji je
morao i da se minira. Zavr{ili smo najte`e poslove, iskope za sa-
obra}ajnice i objekte, temeqe stambenih objekata i pristupni put,
podigli tri i po kilometara za{titne ograde, ugradili dve i po hi-
qade kubika betona i zapo~eli izgradwu komande i ambulante. 

Sadr`aj i namena kasarnskog kompleksa ”Cepotina” odre|e-
ni su za dva korisnika – jedinice i komande Vojske i MUP-a Srbi-
je. Urbanisti~kim planom prostor kompleksa podeqen je na ko-
mandnu, stambeno-nastavnu, intendantsku i tehni~ku grupu objekata
i na objekte infrastrukture.

Ve} u junu gradili{te obilaze tada{wi ministar odbrane Bo-
ris Tadi} i na~elnik General{taba general-pukovnik Branko Krga.
Oni najavquju zavr{etak radova ”pre roka” i useqewe vojnika i
`andarma do kraja teku}e 2003. godine, ali od toga nije bilo ni-
{ta. Zvani~no navedeni razlog za odlagawe radova, po re~ima ta-
da{weg premijera Zorana @ivkovi}a, bio je ”sitnica koja se zove
novac”. Prema proceni Vojnogra|evinske direkcije Ni{, tada je
bilo potrebno jo{ petsto dvadeset miliona dinara kako bi baza
postala useqiva, a u me|uvremenu zavr{ena je i licitacija za 45
objekata visokogradwe.

U 2004. godini radovi su nastavqeni smawenim intenzite-
tom, sve dok na gradili{te nije do{ao novi ministar odbrane Pr-
voslav Davini}. Svi prisutni na bazi ”Cepotina” su, 8. avgusta
2004, ~uli od ministra Davini}a da }e planovi izgradwe biti
promeweni, da baza ne}e biti monta`no-demonta`na, te da }e za
wenu izgradwu biti potrebno mnogo vi{e para – kojih, ionako, ni-
je bilo. Prema viziji ministra odbrane, baza je trebalo da bude
izgra|ena od zidanih objekata, sa spavaonicama u kojima treba da

KOMPLEKS TREBA ZAVR[ITI

Krajem pro{le godine odr`an je sastanak nadle`nih
organizacionih jedinica Ministarstva odbrane, kome su
prisustvovali predstavnici Uprave za operativne poslove,
Uprave za logistiku i Uprave za razvoj G[ VS, komande Kop-
nenih snaga i Uprave za infrastrukturu MO. Tada je donet
zakqu~ak da je kompleks ”Cepotina” veoma va`an za bez-
bednost dr`ave Srbije, ali i da je Vojska Srbije samo jedan
od faktora bezbednosti i stabilnosti na tom podru~ju, pa
kao takva ne mo`e doneti kona~nu odluku o tom pitawu. Na
sastanku je podvu~eno da kompleks treba zavr{iti onoliko
koliko je Vojsci neophodno i izbe}i daqe tro{kove za sme-
{taj dela Kopnenih snaga. 

”Pred najvi{im dr`avnim organima treba pokrenuti
inicijativu za obezbe|ewe finansijske podr{ke” – nagla-
sili su u~esnici sastanka – ”ali i svake druge, koja uti~e na
realizaciju zadatka. Va`no je usvojiti i Strategijski pre-
gled odbrane, ~iji su stavovi obavezuju}i za dr`avne orga-
ne i institucije u domenu wihovih nadle`nosti, u procesu
reforme sistema odbrane”.

Sa ovim zakqu~cima saglasio se i na~elnik G[ Voj-
ske Srbije general-potpukovnik Zdravko Pono{ re~ima:
”Vojsci Srbije je neophodno kori{}ewe vojnopolicijskog
kompleksa ’Cepotina’ i zainteresovana je za wegov {to
br`i zavr{etak”.

Na~elnik Uprave za infrastrukturu
pukovnik mr Veselin [pawevi}
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dok je 60 miliona dinara ulo`ila Direkcija za gra|evinski in`e-
wering iz sopstvenih prihoda i (skupih) bankarskih kredita. 

– Navedeni radovi izvedeni su – tvrdi na~elnik Direkcije
pukovnik mr Miro Gobovi} – u o~ekivawu finansijskog pokri}a, a
radi obezbe|ewa kontinuiteta i zaokru`ivawa odre|enih celina
i faza predmetnih radova. Tako su, na neki na~in, Ministarstvo
odbrane i Direkcija za gra|evinski in`iwering kreditirali svo-
ju dr`avu i neko bi, ka`u u Upravi za infrastrukturu, taj novac
trebalo da vrati.

U periodu 2003–2005. ulo`eno je 410 miliona dinara u gra-
dili{te ”Cepotina”. Po re~ima zastupnika na~elnika VGC ”Ni{”
potpukovnika Slobodana Nedina, za taj novac je obezbe|ena inve-
sticiono-tehni~ka dokumentaci-
ja, pribavqeno 98 posto po-
trebnog zemqi{ta i zavr{en
ve}i deo unutra{we (saobra}aj-
nice, zemqani radovi, vodovod,
kanalizacija, toplovod, ograda)
i spoqa{we infrastrukture
(pristupna saobra}ajnica, vo-
dovod vezan na gradsku mre`u
Bujanovca, dalekovod sa trafo-
stanicom i betonski temeqi za
12 objekata visokogradwe). Na
samom objektu uskladi{ten je i
deo materijala za zavr{etak to-
plovoda i saobra}ajnica u
vrednosti od sedam miliona di-
nara, dok je deo sredstava na ~u-
vawu kod kooperanata. 

Po mi{qewu stru~waka, najte`i deo posla je zavr{en, osta-
li su finalni radovi koji u gra|evinarstvu va`e kao ”lak{i”. Po-
menuta ~iwenica nije mnogo vredela, jer su, zbog objektivnih te-
{ko}a finansirawa i vremenskih uslova, radovi na gradili{tu
obustavqeni 20. decembra 2005. godine. 

U me|uvremenu javnost je zasipana optu`bama i kontraoptu-
`bama aktera u izgradwi baze ”Cepotina”, pri ~emu je svako od
wih imao neku svoju istinu. Te{ko je danas utvrditi pravo stawe
stvari, ali nesumwivo je da u celom postupku ima u najmawu ruku
nejasnih pojava i radwi koje je te{ko zdravorazumski objasniti.
Pojedinci su od po~etka tra`ili da projekat izgradwe baze ”Ce-
potina” vode Vojnoprojektni biro i vojne gra|evinske firme, zbog
toga {to, kako ka`u ”ne daju proviziju da bi dobile taj posao”, dok
drugi tvrde da vojna preduze}a nisu imala kapacitete da samo-
stalno zavr{e tako veliki projekat. Dostupni podaci govore da je,
recimo, posao projektovawa u dva navrata dobila firma ”Cen-
troprojekt” iz Beograda, dok je konsalting organizacija ”Centro-
in`ewering” iz Beograda preuzela poslove menaxmenta. Mnogi su
imali i svoje favorite za izvo|a~e radova, {to potvr|uje i pukov-
nik [pawevi}. ”Ima tu istine da je uvek neko za nekoga lobirao.
Mi smo samo nasledili ono {to je ranije ugovarano i pokriveno
validnim odlukama odgovornih qudi”.

PLAC ZARASTAO U TRAVU

Vojnici i policajci ni ovu zimu nisu do~ekali u obe}anoj im
bazi ”Cepotina” kod Bujanovca. Kada se s puta pogleda ogra|eno
gradili{te, vidi se samo plac zarastao u travu, {to stvara utisak
napu{tene i proma{ene investicije. Tek u unutra{wosti vide se
tragovi nekada izvedenih radova. Prostor obezbe|uju ~uvari iz
obli`weg sela Bo`iwevac, koje je anga`ovala Direkcija za gra|e-
vinski in`iwering. Od rukovodioca obezbe|ewa Dejana Stevano-
vi}a saznajemo da se ~uvari smewuju na osam sati i da primaju
platu od desetak hiqada dinara. Oni su nedavno uo~ili kra|u me-

NOVCA MORA DA BUDE

Predsednik Srbije Boris Tadi} je pro{le godine, obi-
laze}i Kopnenu zonu bezbednosti, rekao: ”Ne postoji nikakvo
opravdawe {to baza ’Cepotina’ nije zavr{ena. Strategijski
i bezbednosno gledano ona je neophodna, i ja }u insistirati
da bude zavr{ena. Novca za taj posao mora da bude”. 

Tadi} je podsetio da je ”Cepotina” po~ela da se gradi u
isto vreme kada i kasarna u Novom Pazaru, a da je kasarna u
tom gradu odavno zavr{ena.

talnih flakova na kanalima i alarmirali vojne policajce 78. mo-
torizovane brigade, koji su efikasnom akcijom prona{li lopove
iz sela Borovac i primorali ih da vrate flakove na gradili{te.
Imovina na gradili{tu se, dakle, {titi od kra|e, ali wu je nemo-
gu}e za{tititi od {tetnih prirodnih uticaja. 

– Izvedeni radovi na infrastrukturi – govori pukovnik Go-
bovi} – propadaju zbog erozije zemqi{ta i klimatskih uslova i,
ukoliko se {to pre ne stave u funkciju, bi}emo svedoci wihovog
potpunog propadawa. 

Pogubne posledice zbog nezavr{avawa vojnopolicijske baze
vidqive su golim okom. Po svemu sude}i, sada{wi zastoj u izgrad-

Na~elnik VGC ”Ni{” 
potpukovnik Slobodan Nedin

Na~elnik Direkcije 
za gra|evinski in`iwering 
pukovnik mr Miro Gobovi} 
i posledwi upravnik 
gradili{ta ”Cepotina” 
dipl. in`. Tomislav Vujnovi}

POSLEDICE

[tete vezane za izgradwu baze ”Cepotina” uve}ava}e se
tokom naredne godine. ”Ako se radovi ili konzervacija ne na-
stave narednih nekoliko meseci” – tvrdi pukovnik [pawevi} –
”onda nema svrhe nastavqati ih kasnije. Do}i }emo u situaciju
da nam propadne 80 posto ulo`ene investicije”. Podse}amo da
je re~ o iznosu od 320 miliona dinara. Toj cifri treba dodati
i tro{kove za sme{taj dela Kopnenih snaga na prostoru juga
Srbije, koji mese~no iznose dvesta hiqada dinara. Na primer,
pripadnici prvog motorizovanog bataqona 78. motorizovane
brigade sme{teni su u zgradi fabrike ”Zastava” na periferiji
Bujanovca i za neuslovne prostorije mese~no se pla}a 156 hi-
qada dinara. Ra~unica ka`e da je na taj na~in, u posledwih {est
godina, iz vojnog buxeta oti{lo oko dvanaest miliona dinara.
Od pro{le godine i Direkcija za gra|evinski in`iwering ima
milionske tro{kove, jer pla}a ~uvarsku slu`bu za gradili{te.
Ni to nije sve. Postoje ugovori i dugovawa prema podizvo|a~i-
ma i preduze}ima koja ~uvaju sredstva u svojim magacinima. U
jednom trenutku oni }e tra`iti naknadu za izgubqenu dobit, ~u-
vawe materijala i kamate za neblagovremena pla}awa. ”Bi}e
to zama{na sredstva” – ka`e pukovnik [pawevi}.



vima u Pre{evu i okolnim baza-
ma. U nekim od policijskih baza
nema ni struje, ni vode. Koordi-
naciono telo za op{tine Pre-
{evo, Bujanovac i Medve|a se,
tako|e, potpuno udaqilo od pro-
jekta izgradwe baze, dok se Mi-
nistarstvo za kapitalne inve-
sticije do sada nije ukqu~ilo u
re{avawe ovog problema.

[TA DAQE?
Postoje samo dva re{ewa. Prvo je da Vlada Republike Srbi-

je, Ministarstvo odbrane i Ministarstvo unutra{wih poslova
obezbede finansijska sredstva za pokri}e do sada utro{enih
sredstava i daqi nastavak izgradwe po planiranim sadr`ajima.
Drugo re{ewe je dono{ewe odluke o odustajawu od daqe izgradwe,
ali i tada treba obezbediti finansijska sredstva za stvorene
obaveze i konzervaciju ve} izvedenih radova. Ako se donese odlu-
ka o daqoj gradwi treba ponovo sesti i preispitati {ta nam u voj-
nopolicijskoj bazi ”Cepotina” treba, a {ta ne. 

Na snazi je jo{ uvek ”Davini}ev model”, koji je u mnogim svo-
jim delovima preteran i previ{e luksuzan. Bazu treba prilagodi-
ti na{im finansijskim mogu}nostima, s tim da se ni na jedan na~in
ne naru{i komfor pripadnika Vojske i policije koji }e u woj bo-
raviti. Projekcija potrebnih objekata u bazi mora da bude ta~na,
pouzdana i trajna, kako se ne bi ponovila negativna iskustva iz
bliske pro{losti. U posledwih pet-{est godina Vojska je gradila
velike i nove objekte u vi{e garnizona, koji se sada napu{taju.

Zub vremena ~ini svoje i ono {to je ve} ura|eno na ”Cepoti-
ni” propada. Jasno je da ne{to treba uraditi, i to hitno. Za zavr-
{etak radova potrebno je, po sada{wim planovima, obezbediti
jo{ milijardu dinara. Razmi{qa se i o mogu}nosti da Ministar-
stvo odbrane zavr{i samo onaj deo baze koji je potreban Vojsci
Srbije. Ta varijanta bi, ipak, bila previ{e skupa, zato {to je kom-
pleks preveliki i u wemu je predvi|ena izgradwa velikog broja za-
jedni~kih objekata sa MUP-om. 

Konzervacija je, po svemu sude}i, najlo{ije re{ewe. ”Na
objektu imamo infrastrukturu, struju, vodu, grejawe i druge pogod-
nosti. Boqe je ulo`iti dvesta miliona dinara u nastavak radova –
ka`e na~elnik Direkcije za gra|evinski in`iwering pukovnik mr
Miro Gobovi} – i do}i do objekta u koji se Vojska mo`e useliti, ne-
go dati dvesta miliona dinara za konzervaciju koja podrazumeva
nepovratne tro{kove”. 

Stav odgovornih qudi u Upravi za infrastrukturu jeste da se
u eventualnom nastavku izgradwe anga`uju vojne gra|evinske usta-
nove kao nosioci radova. Radni i stru~ni kvaliteti su tu, a direk-
tor VGU ”Beograd” Radenko Suzi} tvrdi: ”Ako se obezbedi efika-
snost finansirawa, mi objekat ‘Cepotina’ mo`emo zavr{iti do
kraja ove godine”. 

Osnovno je shvatiti da vojnopolicijski kompleks ”Cepotina”
nije projekat 78. motorizovane brigade iz Vrawa, Kopnene vojske,
General{taba Vojske Srbije ili Ministarstva odbrane, ve} Vlade
i dr`ave Srbije. Dr`ava mora da se precizno izjasni. Ako dr`ava
ka`e Ne, ”Cepotina” }e biti jo{ jedna proma{ena investicija, sa
te{kim finansijskim, bezbednosnim i politi~kim posledicama. U
dosada{wim izjavama najodgovornijih qudi na{e zemqe te{ko je
prona}i i najmawu mogu}nost da }e biti doneta negativna odluka.

Problem je, izgleda, samo u novcu, ili se to tako ~ini. Naime,
nedavno je iz nacionalnog investicionog programa finansirano
mnogo projekata, po~ev{i od skijali{ta na Staroj planini i bes-
carinskih zona, pa do ure|ewa biblioteka i muzeja. Iz programa je
finansiran i remont vojnih aviona. Izgradwa baze ”Cepotina” je
i ovog puta stavqena u drugi plan. Vojnicima i `andarmima na jugu
Srbije preostaje da se nadaju da }e se pozitivno re{ewe na}i i da
}e nastavak izgradwe vojnopolicijskog kompleksa ubrzo po~eti. 

Zoran MILADINOVI]
Snimio Zvonko PERGE
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wi ko{ta}e vi{e nego {to je potrebno za
nastavak izgradwe. Pa za{to se onda ni-
{ta ne preduzima? 

– Vi{e puta sam tra`io stav – obja-
{wava pukovnik [pawevi} – da li se “Ce-
potina” gradi ili ne. U posledwe dve godine
odgovor nisam dobio. Ja ne `elim da samo-
inicijativno napustim gradili{te. Tra`im
od nadle`nih da mi ka`u {ta da radim. Uko-

liko se ugovor raskida, gradili{te se mora konzervirati. I kon-
zervacija ko{ta nekoliko stotina miliona. Ko }e to da plati?

VERBALNA ZALAGAWA
Situacija je zaista ~udna. Odluka o izgradwi vojnopolicij-

skog kompleksa ”Cepotina” doneta je zbog potreba razme{taja de-
la jedinica Vojske i MUP-a, obezbe|ivawa optimalnih uslova za
`ivot i rad oko hiqadu qudi i sme{taja specijalne opreme i teh-
ni~kih sredstava. Jasno je da izgradwa baze omogu}ava efikasniji
operativni rad qudstva i sistema odbrane i uve}ava borbenu go-
tovost jedinica, koje izvr{avaju specifi~ne zadatke na prostoru
juga Srbije. Nesporni su veliki strate{ki zna~aj baze i wena ulo-
ga u protivteroristi~koj za{titi koridora 10 i spre~avawu o`i-
vqavawa teroristi~kih aktivnosti u P~iwskom okrugu, ba{ kao
{to je i potpuno razumqiva potreba da interventne snage Vojske i
@andarmerije budu bli`e sastavima u Kopnenoj zoni bezbednosti.
Politi~ke dimenzije izgradwe ”Cepotine” – garantovawe bezbed-
nosti svih gra|ana na jugu Srbije i zaustavqawu iseqavawa Srba
iz Bujanovca i Pre{eva, kao {to se vidi, nisu male. 

Pomenuti razlozi uticali su da se svojevremeno donese je-
dinstven stav o potrebi izgradwe baze. Zabrinutost zbog blizine
kontaminiranih podru~ja uklowena je nakon dva ispitivawa ekolo-
{kog statusa mikrolokacije, koja su pokazala da zemqi{te u okoli-
ni baze nije kontaminirano. Od 2003. do danas ni{ta se nije pro-
menilo. Nema zvani~nika koji nije, pri obilasku juga Srbije, na-
glasio neophodnost izgradwe vojnopolicijskog kompleksa i wegov
zna~aj. Ministar odbrane Zoran Stankovi} je, posle stupawa na
du`nost, podvukao odlu~nost Ministarstva da re{i problem sta-
novawa i sme{taja Vojske, ali i ~iwenicu da u vojnom buxetu nema
para za izgradwu baze ”Cepotina”. Projekat nastavka izgradwe
kompleksa pro{le godine je prikazan predsedniku Vlade Srbije
Vojislavu Ko{tunici i ~lanovima Odbora za bezbednost Skup{ti-
ne Republike Srbije. Oni su dali pozitivno mi{qewe o projektu i
podr`ali plan hitnog nastavka radova. I predsednik Srbije Bo-
ris Tadi} u vi{e navrata isticao je neophodnost izgradwe baze.
Pa, u ~emu je onda problem? 

Problem je {to verbalno izja{wavawe za izgradwu vojnopoli-
cijskog kompleksa ”Cepotina” ne prate i konkretni potezi u vidu fi-
nansijske podr{ke. Vlada Republike Srbije je od po~etka bila ukqu-
~ena u projekat izgradwe baze, ali do dana{weg dana nije odvojila
nijedan dinar za tu svrhu. ”Nisam primetio da neko ima voqe da fi-
nansira ’Cepotinu’, niti se neko deklarisao u tom smislu” – potvr-
|uje pukovnik [pawevi}. 

Na{a istra`ivawa pokazuju da se i Ministarstvo unutra{wih
poslova pona{a rezervisano i nezainteresovano kada je re~ o pita-
wima izgradwe vojnopolicijskog kompleksa, {to je ~udno, kada se ima u
vidu da pripadnici `andarmerije `ive i rade u izuzetno lo{im uslo-

NOVOGODI[WA @EQA

Jedna od novogodi{wih `eqa komandanta 78. motorizovane briga-
de pukovnika Milosava Simovi}a bila je da se vojnopolicijski kompleks
”Cepotina” zavr{i i da se wegovi vojnici, sme{teni u fabrici ”Zasta-
va”, presele u svoj objekat. Istu `equ ima i srpsko stanovni{tvo u op-
{tinama Pre{evo i Bujanovac, koje prisustvo Vojske na ovom terenu sma-
tra garancijom bezbednosti i uznemireno je stalnim odlagawem zavr{et-
ka radova. To se smatra lo{im predznakom kada je re~ o budu}nosti na
ovom prostoru. 


